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             R O M Â N I A 
JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
    CONSILIUL JUDEŢEAN 
Nr.  5350 din 21 septembrie 2009 
                Dosar IC 6 
 
 
 

P R O C E S  – V E R B A L 
 

încheiat astăzi, 18 septembrie 2009, în şedinţa extraordinară a  
 Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 

 
 
 

 Conform prevederilor Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud nr. 
180 din 15 septembrie 2009, consilierii judeţeni au fost convocaţi la şedinţa extraordinară a 
Consiliului Judeţean Bistriţa-Nãsãud din data de 18 septembrie 2009 în scris, prin invitaţie, 
telefonic şi prin mass- media. 
 La şedinţă participă de drept domnul Cristian-Daniel Florian – prefectul judeţului  
Bistriţa-Năsaud.  

Din partea aparatului de specialitate participă: Negruşeri Vasile – administrator public, 
Tiniş Viorel – director economic, Haruţa Carmen – şef serviciu, Vultur Aurelia, consilier, Turcu 
Grigore, Haznas Veronica, Balaszy Geea Rossana, Rusu Bogdan Doru  şi Moloca Alexandra, 
consilieri ai preşedintelui. 

Reprezentanţi ai mass-media: Liana Mureşan  şi Iulia Stupinean – “Gazeta de Bistriţa”; 
Tina Ţucui – Ager Press”; Danci Augustin – “City News”; Cosmin Bozeşan – “Bistriţeanul”; 
Geta Sângeorzan – “TV Bistriţa”; Iulia Barta şi Cristina Olariu – “AS TV”, Alin Cordoş – 
“Mesagerul” şi Carmen Bulz -  “Răsunetul”. 

 
* 

 
Secretarul judeţului Bistriţa-Năsăud, domnul Iosif Redl, anunţă prezenţa celor 15 

consilieri judeţeni şi a domnului preşedinte Liviu-Mihai Rusu.  
Lipsesc nemotivat următorii consilieri judeţeni: Coc Dorel Alexandru, Vlad Anton, 

Popescu Grigore-Dorin, Peter Luca, Deneş Ioan, Pop I. Gheorghe, Parasca Cristian 
Constantin, Mureşan Mihai, Szanto Arpad, Stan-Iuga Nicolae, Pugna Alexandru, Moldovan 
Vasile Adrian, Suciu Vasile Adrian, Ciocan Doru şi Marinescu Gheorghe. 

Domnul preşedinte, Liviu-Mihai Rusu, adresează salutări tuturor participanţilor şi 
declară deschisă şedinţa Consiliului Judeţean.  
 

* 
 Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Stimaţi colegi, am convocat pentru astăzi şedinţa extraordinară a Consiliului Judeţean 
cu un singur proiect la ordinea de zi, care se găseşte în mapele dumneavoastră. 
 

* 
 

 Ordine de zi: 
 

1. Proiect de  Hotărâre privind repartizarea pe unitãţi administrativ-teritoriale a cotei 
de 20% din sumele defalcate din TVA şi a cotelor defalcate din impozitul pe venit 
–previziuni 2010-2013. 
Iniţiator: Rusu Liviu-Mihai – preşedinte Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Face obiectul unei şedinţe extraordinare, pentru că, practic, este o planificare a 

bugetelor pe cei patru ani, e o previzionare, şi am urgentat-o întrucât previziunea adoptată în 
această şedinţă trebuie să ajungă săptămâna viitoare la consiliile locale, care adoptă şi ele la 
rândul lor previziunile bugetelor locale. Acestea trebuie trimise la Trezorerie, Finanţe şi mai 
departe la Ministerul Finanţelor, Guvern, pentru fundamentarea bugetului pe anul 2010 şi a 
bugetelor planificate pe cei patru ani. 

Problema este foarte serioasă, nu este o chestiune uşuratică, cum unii au crezut că 
boicotează şmecheriile de joi, joia tineretului, fac strategii şi nu se prezintă la şedinţă vineri, 
gândindu-se că întârzie şedinţa şi pe urmă vor lua o decizie, sau nu vor lua, săptămâna 
viitoare. Aşa consideră unii că este elegant, că este politic, aşa consideră că au obligaţii faţă 
de cei care i-au ales, să nu se prezinte la şedinţă. 

Prin urmare, rog să se consemneze în procesul verbal prezenţa, şi pentru că nu s-a 
putut lucra pe comisii, am să dau o pauză de 10 minute, pentru ca dumneavoastră să puteţi 
studia cu luare aminte, toate anexele care sunt trecute pe ordinea de zi. 

Înainte de a aprofunda, vă supun votului ordinea de zi. Cine este pentru? Împotrivă? 
Abţineri? 

Cu 15 voturi “pentru”  şi 1 abţinere (Bumbu Mihai Adrian) s-a aprobat. 
* 

*      * 
 După o pauză de 10 minute, membri prezenţi, conform înţelegerii, revin în sală pentru 
reluarea discuţiilor, (mai puţin domnul vicepreşedinte Mihai-Adrian Bumbu, care nu a participat 
la acestea). 

* 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
După binevenita pauză de 10 minute, în care aţi avut timp să aprofundaţi datele trecute 

în anexe, am rugămintea să aveţi răbdarea de a da cuvândul domnului director economic 
Tiniş Viorel, dar înainte de acest lucru, fac precizarea că şedinţa este legal constituită, şi fac 
trimitere pentru cei care vor să-şi împrospăteze memoria la Legea administraţiei publice, 
art.95 alin. 1. 

Domnule director Tiniş Viorel, aveţi cuvântul. 
Tiniş Viorel: - director  
În fiecare an, în perioada august-septembrie, se fac pregătirea şi terminarea bugetelor 

pentru anul următor, în vederea aprobării acestuia, cât şi estimările pe trei ani.  
Acest lucru s-a făcut şi anul trecut tot în septembrie, acum pregătirea se face pentru 

anul 2010, în vederea aprobării bugetului pentru anul 2010, care urmează să vină în toamnă 
sau în iarnă, cât şi estimările pentru următorii trei ani. 

Toate aceste date se cer în baza Legii nr.273 a Finanţelor publice locale şi, conform 
scrisorii Ministerului Finanţelor Publice, care o aveţi şi dumneavoastră anexată, în care sunt 
date doar sumele pentru echilibrare la nivel de judeţ, pe baza cărora, Direcţia Generală a 
Finanţelor Publice a emis dispoziţia prin care separă cotele pe care le împart ei şi pe care le 
aveţi şi dumneavoastră în material, atât din sumele din TVA cât şi din cotele din impozitul pe 
venit, stabilită de dânşii în funcţie de coeficienţii de estimare, cât şi cota de 20%, care aşa cum 
ştiţi, şi la aprobarea bugetului obişnuit, se împarte pe unităţi administrativ-teritoriale de către 
Consiliului Judeţean. 

Dacă observaţi, pentru anul 2010, suma este mai mare, aproape dublă, pentru că, tot în 
baza legii, şi a legii bugetului de stat care apare anual, pentru primăriile care nu-şi realizează 
veniturile proprii în anul anterior, sunt penalizări. Acele penalizări, pe care ei nu le primesc în 
repartizare după criterii fixe de la Direcţia Generală a Finanţelor Publice, se cumulează cu 
cota de 20% şi se repartizează de către Consiliul Judeţean. 

Pentru estimări nu sunt prinse, întrucât, neştiind ce se întâmplă până atunci, se 
consideră că sunt realizate 100%, neavând datele pentru anul anterior încheiat. 

Dacă sunt alte neclarităţi, vă stau la dispoziţie. 
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Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Vă mulţumesc domnule director. 
Dacă aveţi observaţii? Dacă nu, vă supun votului proiectul de hotărâre. Cine este 

pentru? Împotrivă? Abţineri? 
Cu 15 voturi “pentru” s-a aprobat. 

* 
*      * 

 
Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
Înainte de a încheia şedinţa, îmi fac o datorie, aş spune eu de onoare şi de conştiinţă, 

am în faţa mea o scrisoare a Mitropolitului Vadului Feleacului şi Clujului, care o primisem 
înainte de şedinţa ordinară, însă nu am vrut să-i dau citire atunci, şi, îmi asum răspunderea, 
pentru a nu influenţa votul consilierilor şi pentru a nu forţa nota, pentru că s-au mediatizat mult 
prea mult, ineficient şi împotriva firii alocaţiile bugetare pentru Crucea-Monument de la Piatra 
Fântânele. 

* 
În continuare, domnul preşedinte, Liviu-Mihai Rusu, dă citire scrisorii susmenţionată, 

care se găseşte la dosarul original al şedinţei. 
* 

Liviu-Mihai Rusu: - preşedinte - 
 Dacă aveţi alte probleme de ridicat? Dacă nu, vă mulţumesc pentru participare. 

 
* 
 

Ordinea de zi fiind epuizată, şedinţa se declară închisă.  
 
 

 Drept pentru care, se încheie prezentul proces-verbal. 
 
 
 
 
 
                   P R E Ş E D I N T E,                              SECRETARUL JUDEŢULUI, 
                    Liviu-Mihai Rusu                                                Iosif Redl 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Întocmit: Ciocan Ionela-Simona. 


